
Dačić: Evakuisani svi s aerodroma, sada vratiti one koji žele
subota, 28. mart 2020.

Prvi potpredsednik Vlade i ministar spoljnih poslova Republike Srbije Ivica Dačić gostujući na
RTS istakao je da nema više naših državljana "zaglavljenih" na aerodromima u svetu i da je
sada prioritet povratak srpskih državljana koji borave u inostranstvu i žele da se vrate u Srbiju.  

Ministar je najavio da bi danas mogla da budu organizovana dva leta za Maltu, kao i da se
razmatra povratak ljudi iz Abu Dabija, SAD i organizovanje leta za Stokholm u ponedeljak.

"Spoljna politika sada se uglavnom svodi na borbu protiv virusa, ne samo naša, nego u celom
svetu, a kada ima spoljnopolitičkih aktivnosti, one se obavljaju preko video konferencija ili
poziva.
Nama je pripao zadatak da koordiniramo tu zajedničku aktivnost koju Vlada sprovodi, u
dogovoru sa predsednikom Aleksandrom Vučićem, kako da pomognemo da se reši pitanje
naših građana koji su se zatekli u inostranstvu", rekao je Dačić.

On je dodao da su u početku bile velike gužve na aerodromima i granicama.

"Sada više nema nikoga na aerodromima da je zaglavljen", rekao je Dačić, ističući da su te
"urgentne stvari" rešene pošto je Vlada Srbije ogranizovala dva puta dnevno avione "Er Srbije"
koji su leteli do neke destinacije, gde je bilo najviše naših građana.

Sada se, kako je naveo, razmatra druga vrsta prioriteta. "Ne oni koji su na aerodormu, već oni
koji negde borave i žele da se vrate", objasnio je šef diplomatije.

Istakao je da je iz Nemačke došlo 24 medicinskih radnika koji su, kako je rekao, rizikovali svoja
radna mesta ne samo u Nemačkoj, već u celoj EU, dodajući da je oko 200 ili 300 naših
medicinskih radnika zainteresovano da se vrati u Srbiju.

On je dodao da su problem udaljene destinacije, do kojih naši avioni ne mogu da stignu, ali da
Srbija koristi mehanizam koji EU ima da se naši građani prevezu, kada se prevoze i državljani
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EU iz udaljenih destinacija.

Tako bi, kako je naveo, trebalo da stigne i 12 srpskih državljana iz Perua u Beč, a potom će se
razmotriti kako će oni biti prebačeni do Beograda.

On je rekao da se razmatra i pitanje Amerike i istakao da bi danas trebalo da budu
organizovana i dva leta za Maltu.

"Na Malti nemamo naše ljude koji su zaglavljeni, ali ima inače dosta naših ljudi, koji su dobili
otkaze ili imaju neke druge probleme - neki su bolesni, neki su studenti....", rekao je Dačić i
dodao da neki naši ljudi žele da se vrate, ali da odustanu kada čuju da treba određeno vreme
da provedu u karantinu.

"Danas smo razmatrali to pitanje za jedan ili dva leta za Maltu. Jedan let je već otišao za Maltu,
ako bude potrebe, biće i drugi let u toku dana. Mislim da bi tim letom za Maltu trebalo da dođe i
četiri, pet lekara. Razmatra se i Abu Dabi, kao i mogućnost leta za Stokholm u ponedeljak",
rekao je Dačić.

On je dodao da srpskih građana nema više na granicama, kada je reč o drumskom saobraćaju.

"Razrešili smo to pitanje između austrijske i mađarske granice", rekao je Dačić dodajući da "ako
se neko dokopa nekog grada u susednim zemljama" onda se to rešava za svakog pojedinca.

Komentarišući solidarnost i pomoć koju zemlje pokazuju u ovim situacijama, ministar Dačić je
rekao da je to drugi segment rada Ministarstva spoljnih poslova, koji se sastoji od toga da se
pomogne državnim organizmima, predsedniku i Vladi Republike Srbije, da se realizuju "neke
stvari oko tih međunarodnih kontakata".

On je istakao da je Kina najviše pomogla Srbiji, ne samo jer je dala donacije, već zbog toga što
je omogućila da kupimo sredstva koja nisu mogla nigde na svetu da se kupe.

Ukazao je i da je EU dala Srbiji 7,5 miliona evra za borbu protiv Covid-19, a da su u pomoć
pritekle i Norveška i Ujedinjeni Arapski Emirati.

On je dodao da je napravljen i spisak toga šta Srbija treba da dobije od Rusije.

Ministar je ukazao i na problem da kada se kupi neka roba, ne postoji sigurnost da će ona biti
isporučena, ističući da je Srbija od Indije kupila četiri miliona maski i 7,7 miliona zaštitnih
rukavica.
"Ali kao što ste videli, Indija je proglasila vanredno stanje i zabranila izvoz svega toga", rekao je
Dačić dodajući da je razgovarao sa ministrom inostranih poslova Indije kako bi se rešilo to
pitanje.

On je naglasio i da je neistina da je Srbija otela respiratore Crnoj Gori.

"Srbija nikome ništa nije otela, posebno ne respiratore u ovom teškom kriznom vremenu", rekao
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je Dačić.

On je objasnio da je Srbija kupila respirtore od firme "Medikal inovejšns", po legalnoj proceduri.

"Ni u jednom treunutku niko nije rekao fondu da je reč o nekim respiratorima koje su oni imali,
komercijalni ugovor da prodaju Crnoj Gori, i to ne ta firma 'Medikal' od koje smo mi kupili, nego
neko od koga je 'Medikal' kupio. To su komercijalni ugovori koji su postojali sa Vladom Crne
Gore, od naših privatnih firmi. Niti je nas Vlada Crne Gore, niti iko iz Crne Gore o tome
obavestio. Imajući sve to u vidu, predsednik je rekao da smo spremni da doniramo, i videli kako
je to rešeno", rekao je Dačić.

On je ocenio da je "žalosno da u ovakvim vremenima kada je potrebna međusobna solidarsnot,
postoje takvi potezi koji pokazuju mržnju, a više nije ni bitna želja za dobrim međukomšijskim
odnosima".
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